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پروانه بهرام نژادگزارش
دبیر گروه شهری
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ساخت مسیر ویژه امداد در بزرگراه بسیج

امیر شــهرابی، شــهردار منطقه۱۴: مســیر ویژه امدادرســانی به شــهروندان در محدوده بیمارســتان بعثت و 
پایانه متــروی کلاهدوز جانمایی شــده و بــه زودی عملیاتی می شــود. بهره برداری از این مســیر ســبب بهبود 

خدمت رسانی در شرایط بحرانی به شهروندان و مجروحان احتمالی خواهد شد.

بهتر شدن وضعیت آسیب های اجتماعی با پیگیری شهردار تهران
سرهنگ حسین باباپور، رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ: با هماهنگی دستگاه ها و در رأس آنها شهردار و 
شهرداری تهران اقدامات خوبی در حوزه ساماندهی آسیب های اجتماعی انجام گرفته و وضعیت در مقایسه با گذشته 

بهتر شده است. به جرأت می گویم اگر پیگیری های شهردار تهران نبود، به این شرایط نمی رسیدیم.

کتابخوانی خانوادگی
پرویز سروری، نایب رئیس شورای شهر تهران: راه اندازی کتابخانه مادر و کودک توسط سازمان فرهنگی و هنری 
شهرداری تهران اقدام خوبی است که در راستای ترویج فرهنگ کتابخوانی با محوریت خانواده انجام می شود. 

از این زیرساخت علاوه بر مادر و کودک، تمام اعضای خانواده می توانند استفاده کنند.

مهدی اسماعیل پور؛ روزنامه نگارعمراندر شهر

صفحه آرا: آرش شاه سمندی صفحه آرا: آرش شاه سمندی

بساط پل موقت جنوب شهر 
برچیده می شود 

اواخر دهه60پل بعثت به عنوان یک سازه موقت ساخته 
شد که حالا سال ها از عمر آن می گذرد. البته تقریبا از 
دهه70 و در دوره های مختلف شهرداری تهران موضوع 
مقاوم سازی  و نوسازی پل بعثت بارها مطرح شد اما دی ماه 
سال گذشته بود که معاون فنی و عمرانی شهردار تهران 
از عزم جدی مدیریت شهری برای تخریب و نوسازی این 
پل خبر داد. حالا در همین آبان ماه جمع آوری پل پس از 
رفع معارضان، آغاز می شود و در مراحل بعدی پل جدید 

در ابعاد بزرگ تر و مسیر طولانی تر ساخته خواهد شد.

 »من شهردارم3«
 اواسط آبان کلید می خورد

طرح »من شهردارم« در راستای مردمی سازی  امور شهر 
و جلب مشارکت شهروندان در تعیین پروژه های توسعه 
محلی، توسط مدیریت شهری ششم عملیاتی شد. فاز 
اول آن سال 1401و فاز دوم ســال 1402 عملیاتی شد و 
اواسط آبان  ماه امسال هم مرحله سوم عملیاتی می شود. 
قرار است این بار هم شــهروندان پای کار بیایند و برای 
رفع کمبودها و حل مشکلات محله ها، پروژه ها را تعیین 
و اولویت بندی کنند. کلیات طرح من شهردارم و آنچه را 

در مراحل اول و دوم این طرح گذشته، مرور کرده ایم.

روند تکمیل پروژه های من شهردارم
کل پروژه ها: 441 7پروژه )من شهردارم ۱و2(

تا اسفند ۱۴02: تکمیل و بهره برداری 1100پروژه
تا مهر ۱۴03: تکمیل و بهره برداری 2200پروژه

رفع نواقص و تقویت نقاط قوت
مجیــد باقــری، معــاون 
برنامه ریزی، توســعه سرمایه 
انســانی و امــور شــورای 
شهردارتهران: طرح من شهردارم 
در اجلاس بریکس موفق به دریافت 
جایزه ۲۰۲۴ نوآوری شد. ســعی کردیم با شناسایی و 
بررسی نقاط قوت و ضعف مراحل اول و دوم، مرحله سوم 
را مســنجم تر و با کیفیت تر عملیاتی کنیم. اصلی ترین 
پشتوانه برای مشارکت شهروندان در این طرح، تحقق 
و اجرای حداکثری پروژه های انتخابی شــهروندان در 
۲دوره قبل اســت و امیدواریم مشارکت شهروندان در 

مرحله سوم از رقم مشارکت در مرحله دوم عبور کند.

تعداد شرکت کنندگان: 354000نفر
تعداد پروژه ها: 1462طرح
اعتبار اختصاص داده شده

 3294میلیارد تومان

تعداد شرکت کنندگان: 1352139نفر
تعداد پروژه ها: 2955طرح
اعتبار اختصاص داده شده

 7100میلیارد تومان
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موضوع: بررسی گزارش حسابرسی شرکت 
خاکریز آب 

نظر شورا: ناصر امانی گفت که مسئولان این 
شــرکت باید درباره دریافت وام ۴۰۰میلیارد 
تومانی از بانک شهر و طلب ارزی از شرکتی در 

لندن توضیح دهند. 
نظر مسئول: مدیرعامل شرکت در پاسخ عنوان 
کرد که وام ۴۰۰میلیاردی به نفع شهرداری تهران 
بوده است و اقساط توسط معاونت مالی پرداخت 
می شــود. طلب ارزی هم مربوط به کمک بانک 

جهانی برای کمک سیلابی بوده است. 
تصمیم شورا: گزارش تصویب شد.

موضوع: بررســی گزارش حسابرســی 
مؤسسه فناوران شهر تهران 

نظر شورا: مهدی چمران گفت که برخی 
جزئیات مطرح نشده و اطلاعات هم به طور 
کامل در اختیار حسابرس قرار نگرفته است.

نظر مسئول: نماینــده مؤسسه فناوران 
شهر تهران پاسخ داد که جزئیات در اسرع 

وقت اصلاح می شود.
تصمیم شــورا: اعضای پارلمان شهری 

گزارش را تصویب کردند.

موضوع: بررســی حسابرســی شرکت 
نوسازی عباس آباد

نظر شورا: احمد صادقی عنوان کرد که 
شرکت باید درخصوص نحوه و چگونگی 

وصول مطالبات توضیح دهد.
نظر مسئول: مدیرعامل شرکت نوسازی 
عباس آباد در پاسخ عنوان کرد که تسویه 
مطالبات سنواتی است و باید اداره حقوقی 

تهاتر کند.
تصمیم شورا: گزارش تصویب شد.

موضوع: گزارش حسابرســی شــرکت 
کنترل ترافیک تهران

نظر شورا: در مــواردی شاهد انحراف از 
بودجه مصوب هستیم.

نظر مسئول: مدیرعامل شرکت کنترل 
ترافیک تهران پاسخ داد که انحراف مربوط 

به جابه جایی در بودجه بوده است.
تصمیم شورا: گزارش تصویب شد.

موضوع: گزارش حسابرسی منطقه7 
نظر شــورا: میثــم مظفر گفت 
کــه پرونده هــای حقوقــی باید 

تعیین تکلیف شوند. 
نظر مسئول: شــهردار منطقه 7 
گفت که ســعی داریم به بندهای 

تکلیفی مورد اشاره عمل کنیم. 
تصمیم شورا: گزارش حسابرسی 

تصویب شد. 

گره گشایی با اتوبوس های چینی 
شهرداری در دوره ششم علاوه بر توسعه، 
اهتمام ویژه ای به اســتفاده از حمل ونقل 
برقی دارد که این تصمیم را در قراردادهای 
منعقدشده با شــرکت های تولید کننده 
داخلی و خارجی عملیاتی کرده اســت. 
اکنون تعدادی از اتوبوس های برقی چینی 
وارد بندر شهید رجایی شده اند و آنطور 
که مهدی چمران، رئیس پارلمان شهری 
در دویســت وهفتادوچهارمین جلسه 

شورا مطرح کرد، »ترخیص و ورود آنها به 
ناوگان حمل ونقل عمومی تهران می تواند 
گره گشا باشد و با توجه به وضعیت آلودگی 
هوای پایتخت این کار باید با سرعت انجام 

شود.« 

همکاری نکردن دستگاه ها 
در قانون هوای پاک بیش از 20دستگاه تکلیف 
دارند که درصورت عمل آنها به تکالیف شان 
آسمان تهران عاری از ذرات آلاینده خواهد 

شد. در این میان شهرداری دستگاه یازدهم 
است؛ اما بیشترین هجمه به عملکرد مدیریت 
شهری وارد می شود. مهدی پیرهادی، رئیس 
کمیسیون محیط زیست شورا هم در جلسه 
دیروز با بیان اینکه آلودگی ها در فصل پیش رو 
افزایش خواهد یافت، گفت: »سیاهه آلایندگی 
هوا با همکاری شــهرداری تهران و دانشگاه 
علم وصنعت منتشر شد؛ اما برخی از دستگاه ها 
همکاری نمی کنند و ضرورت دارد دولت به این 

موضوع وارد شود.« 

 مروری بر 5
 دستور جلسه
 روز گذشته 
 شورای 
شهر تهران 

رشادت دلیرمردان پدافند هوایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران حمله رژیم صهیونیستی را دفع کرد. ایثار آنها از 
چشم اعضای پارلمان شهری دور نماند و نمایندگان در 

جلسه دیروز به مدافعان آسمان خداقوت گفتند.

   مهدی چمران: پدافند هوایی ما توانست با اقتدار 
و صلابت حملات را خنثی کند. 4تن از دلاورمردان 
ارتش جمهوری اســلامی در این 
حمله به شــهادت رســیدند و 
خون خواهی شهدای میهن را وظیفه 

خود می دانیم. 

  پرویز سروری: در پی حمله وعده 
صادق2 بیش از ۹میلیون اســرائیلی 
به پناهگاه ها می رونــد؛ اما در ایران 
حتی یک نفر هم به پناهگاه نمی رود. 
در همان روزی که اســرائیل به ایران 
حمله می کند، نیــروی ضدانقلاب در 
سیستان وبلوچســتان دست به کشتار 

ن  ا نــد ز ایران می زند و نشان می دهد هماهنگی فر
بین اسرائیل و گروه های معاند وجود دارد. 

 علیرضا نادعلی: در یک روز 14نفر از محافظان وطن 
برای محافظت از خاک و دفاع از مردم شهید می شوند. 
اینگونه حوادث نشــان می دهد که باید مردم آن مکان، 
امنیت مردم پایه ایجاد کنند و طمع و چشم زخم دشمنان 

را به خودشان برگردانند. 

 مهدی پیرهادی: اقتــدار و آرامش مردم را مدیون 
شهدا و رهبر کشور هستیم. مشــخص است که رژیم 
صهیونیستی پس از ناکامی در حمله به کشورمان از طریق 
جیش الظلم به سربازان کشــور حمله کرد و امیدواریم 

فرماندهان کشور نسبت به برخورد با اشرار اقدام کنند. 

 مهدی اقراریان: به پدافند جمهوری اسلامی ایران 
تبریک می گوییم و شهادت تنی چند از نیروهای پدافند 
کشور را به خانواده آنها تســلیت می گوییم و حتما این 

اتفاق بی پاسخ نخواهد ماند.

رئیس شورای شهر در جمع خبرنگاران چه گفت؟ 

جمع آوری کمک برای مردم غزه و لبنان 
رئیس شورای شهر تهران به روال همیشه پیش از شروع جلسه در جمع خبرنگاران 
حاضر شــد. او گفت که تصمیم گرفته شد شــهرداری برای دریافت و جمع آوری 
کمک های مردمی به غزه و لبنان صندوق پیش بینی کند. مهدی چمران در ادامه 

به بقیه سؤال های خبرنگاران هم پاسخ داد. 

انتخاب شهردار توسط مردم: 
این مسئله را باید مجلس 

تصمیم بگیرد. این موضوع 
تاکنون 2بار در مجلس مطرح 

شده اما رأی نیاورده است. 

ورود دیوان محاسبات به بودجه 
شهرداری: حسابرسی شهرداری 
با شورای شهر است. بودجه های 

ما از عوارض مردمی است و 
دولت نمی تواند وارد شود. 

ساخت و ساز در حیاط 
دانشگاه تهران: دانشگاه 

مجوزی نگرفته است و باید 
روال قانونی طی شود. 
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  پل جدید کجا ساخته 
می شود ؟ 
از غرب خیابان شهید رجایی 
شروع می شود و با عبور از 
تقاطع های شهید رجایی و 
راه آهن و در ادامه گذر از 
روی خیابان شهید بخارایی 
درمحدوده بوستان بعثت 
به سطح زمین برمی گردد.

آثار ترافیکی طرح جدید
  ظرفیت جنوبی ترین بزرگراه شهر تهران بعد از کمربندی 

آزادگان افزایش می یابد.
   مشــکل پل راه آهن که شیب نامناســبی دارد، برطرف 

می شود.
  ترافیک حوالی ترمینــال جنوب و ۴ تقاطــع بخارایی، 
پرستویی، راه آهن و شهید رجایی تا حدودی کنترل می شود.

2سال زمان برای ساخت
 پل جدید لازم است

صداقتــی،  مهــدی 
مدیرعامــل ســازمان 
مهندســی و عمــران 
شهرداری تهران: پیمانکار 
انتخاب و زمین برای تجهیز 

کارگاه به پیمانکار تحویل داده شده است. قالب ها 
در حال ســاخت بوده و ســایت تولید تیرها نیز 
پس از تحویل زمین آماده می شــود. براســاس 
برنامه ریزی های صورت گرفته کار اجرایی پروژه 
در همین آبان ماه آغاز خواهد شد و تقریبا ۲سال 

هم برای ساخت پل جدید زمان لازم است.

دختران ما در فضا هم نامدارند
فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت:همانطور که 
زنان و دختران ســرزمین مان در کشــور و عرصه های 
بین المللی افتخارآفرینی می کننــد، در زمینه نجوم و 

فضا نیز افتخارآفرین هستند که باعث مباهات و سربلندی  است. همانطور 
که دختران ما در زمین نامدار هستند، در فضا هم نامدارند و به عنوان فردی 
که در زمینه تعلیم و تربیت فعالیت می کنم قدردان زحمات این عزیزانم و 

همچنان از پژوهشگران و محققان جوان ایرانی می آموزم.

اینجاییم تا صدای شما را بشنویم
زهرا بهروزآذر، معــاون رئیس جمهور:جوانان و 
به ویژه دختران در ســاخت آینده ایران نقش مهمی 
دارند. شما هستید که امروز و فردای ایران را می سازید 

و در لبه دانش و علم و فناوری حرکت می کنید. ما امروز اینجاییم تا صدای 
شما را بشنویم و فاصله میان دولت و نهادهای مدنی ترویج علم را به حداقل 
برســانیم. ما به دختران فعال در عرصه های فناوری کمک خواهیم کرد تا 
بتوانند بدرخشند و به آرزوها یشان در عرصه های علم و فناوری دست یابند.

مبلغ تکنولوژی داخلی به جهانیان باشیم
سیدمحمدحسین حجازی، مدیرعامل منطقه 
فرهنگی و گردشگری عباس آباد:منطقه فرهنگی 
و گردشگری عباس آباد به عضویت سازمان گردشگری 
ملل متحد UNTOURISM  درآمده اســت. ســال 
گذشــته زوراب پولولیکاشــویلی دبیرکل گردشگری 

ســازمان ملل متحد به تهران و این مجموعه آمد و پــس از دیدن امکانات 
موجود بسیار متعجب شد. این درحالی است که با اطمینان خاطر می گویم 
تمام تکنولوژی این مجموعه توسط نخبگان ایرانی و شرکت های دانش بنیان 
مهندسی معکوس شده است. با داشتن چنین امکاناتی لازم است مبلغ آن به 
جهانیان باشیم. در شرایطی که دشمنان این مرز  و بوم تلاش می کنند تا بذر 
ناامیدی در دل مردم بکارند، با توجه به رویکردهای علمی و فرهنگی می توان 

برای کشور در عرصه بین المللی افتخار آفرید.

دختران ایران، افتخارآفرینان زمین و فضا
مجموعه فرهنگی گردشگری عباس آباد میزبان رویداد » دختران، پیشگامان عرصه فضا« بود

آسمان نمای گنبد مینا در منطقه فرهنگی و گردشگری 
عباس آباد، در پنجمین روز از آبان ســال1403 میزبان 
رویدادی بود که به قدردانی از دختــران و زنان فعال و 
افتخارآفرین در عرصه نجوم و فضا اختصاص داشت. اگر 
کنجکاوید بدانید در این رویداد متفاوت علمی چه اتفاقاتی 

افتاده است، در این گزارش به جزئیات آن پرداخته ایم.

 از چه کسانی و چرا قدردانی شد؟
 حنانه خرمدشتی، دارنده مدال طلای جهانی المپیاد نجوم اختر فیزیک202۴

 باران پورسیف، دارنده مدال برنز المپیاد جهانی رباتیک
مژده دلیرشارمی، مدیر انجمن دوستی دختران بین الملل 

 یلنا لوچیتسکایا، فضانورد آنالوگ روس

 رصدخانه تخصصی
 در مجموعه عباس آباد

آســمان نمای گنبد مینــا در منطقه فرهنگی و گردشــگری 
عباس آباد، یکی از ۲رصدخانه تخصصی اســت که در اختیار 
علاقه منــدان به علم نجوم قــرار دارد. در کشــور ۲رصدخانه 
تخصصی وجــود دارد که یکــی از آنها گنبد مینــا و دیگری 
آسمان نمای ســازمان جغرافیایی واقع در خیابان معلم است. 
سومین رصدخانه نیز قرار است به زودی در شاهرود راه اندازی 
شــود. اراضی عباس آباد با مقیاس 56۰هکتار توانسته به طور 
جدی در زمینه موضوعات گردشگری و علمی ایفای نقش کند.
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عبور از آلودگی هوای پایتخت با اتوبوس برقی
 

امکان پیگیری اقلام جامانده در اتوبوس
مهدی علیــزاده، مدیرعامل شــرکت اتوبوســرانی تهران: امــکان پیگیری  اشــیای جامانــده در اتوبوس وجــود دارد و 
شهروندان می توانند از طریق مراجعه به سایت اتوبوسرانی و ثبت درخواست در قسمت  اشیای گمشده، تماس تلفنی 

با روابط  عمومی سامانه ها و مراجعه حضوری به مبادی و مقاصد خطوط، اقلام جامانده در اتوبوس را پیگیری کنند.

 عبور از روی 
۴ معبربخارایی، 

پرستویی، راه آهن و 
شهید رجایی 

 ایجاد 3 خط
 تندرو و 2 خط کندرو 

 و یک پیاده رو 
در هر مسیر 

 تعبیه 2 رمپ ورودی 
و 2 رمپ خروجی برای 
دسترسی به ترمینال 
جنوب، خیابان شهید 
رجایی و خیابان شهید 

بخارایی 

معارضان پروژه کدامند؟
 املاک شخصی/ مخابرات/حریم ترمینال جنوب 

رویداد با مشارکت کجا برگزار شد؟
 انجمن دوستی دختران بین الملل

 مجمع شهرداران آسیایی 

 چه کسانی در مراسم حضور داشتند؟
زهرا بهروزآذر، معاون امور زنان و خانواده  رئیس جمهور

فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت چهاردهم
 یلنا سرووا، فضانورد روس

یلنا لوچیتسکایا، فضانورد آنالوگ روس
 وفا صدقی، مدیر پروژه پیام و کارشناس حوزه فضایی

 سیدمحمدحسین حجازی، مدیرعامل منطقه فرهنگی و گردشگری عباس آباد

 در رویداد چه گذشت؟
سخنرانی مسئولان

 توضیحات کارشناس حوزه فضایی درباره ماهواره پیام و نقش تأثیرگذار 
زنان در حوزه علم نجوم

برپایی کارگاه علمی کودک و فضا
نمایش آثار ارزشمند موزه هوافضای استاد سیروس برزو که در نیم قرن 

اخیر توسط او جمع آوری شده است.

نیلوفر ذوالفقاریگزارش
روزنامه نگار

 جلسه274پارلمان
شهــری

مقاوم سازی توجیه اقتصادی و فنی برای  دلیل تخریب و نوسازی: نداشتن استحکام و کارایی لازم مشکلات کنونی سازه: نداشتن   طول پل: کمتر از یک کیلومتر زمان ساخت:۱368رجایی، روبه روی ترمینال جنوبرئیسی)بعثت(، تقاطع خیابان شهید  نشانی: بزرگراه شهید  محدوده منطقه16مشخصات پل فعلی بعثت

طول پل: بیش از2کیلومتر

در فصل های سرد ســال، پایتخت علاوه بر 
معضل آلودگی هوا دچــار چالش وارونگی 
دما )اینورژن( هم می شود؛ چالشی که سبب 
تجمع ذرات آلاینده در ارتفاع نزدیک به زمین می شود و به همین دلیل در پاییز اکثر 
شهروندان با عارضه تنگی نفس مواجه می شوند. برای رهایی از این شرایط، باید 
آلودگی را کنترل کرد که توسعه حمل ونقل عمومی به ویژه ورود ناوگان برقی یکی از 
راهکارهای تأثیر گذار است. شهرداری تهران از طریق قراردادهای داخلی و خارجی 

درصدد تحقق این موضوع و کمک به کاهش آلودگی هوا است.

خداقوت به مدافعان 
آسمان 

توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی، محور صحبت های بعضی از اعضای پارلمان شهری در جلسه شورای شهر تهران بود 

بودجه عمرانی  کشور، بودجه 
عمرانی تهران: بودجه عمرانی زیر 
20درصد است؛ درحالی که بودجه 
عمرانی شهرداری ها باید 60درصد 

باشد. 


